



C.H. ROBINSON

## Client Advisory

December 14, 2021

### CBP and CBSA Issue Joint Emergency Protocols on Flooding

---

Dear Valued Customer,

On December 9, 2021, in Cargo Systems Messaging Service (CSMS# 50336522), U.S. Customs and Border Protection (CBP) and Canadian Border Services Agency (CBSA) issued updated guidance on emergency protocols in response to the recent flood situation in British Columbia, Canada.

The agencies are encouraging Canadian carriers to follow standard procedures for transit between the U.S. and Canada by following procedures for advance filing of electronic truck manifest and utilization of an in-bond or in-transit transaction in order to facilitate the movement of the cargo.

This message provides updated guidance to be utilized specifically by Canadian domestic carriers that don't normally cross the border in the normal course of business and for international carriers carrying Canadian domestic shipments.

CBP has also issued special interim measures that address ports where Canadian domestic truck carriers that do not have electronic manifesting capabilities or ability to file as a bonded carrier are able to operate.

- Emerson, MB (502) 373-2841 (Pembina, North Dakota 701-825-5800).
- North Portal, SK (602) 927-6285 (Portal Station, North Dakota 701-926-7500).
- Coutts, AB (705) 344-3766 (Sweetgrass, Montana 406-335-9610).
- Kingsgate, BC (818) 424-5391 (Eastport, Idaho 208-267-3966).
- Osoyoos, BC (819) 495-7092 (Oroville, Washington 509-476-2955).
- Abbotsford-Huntingdon B.C. (Sumas, Washington 360-988-2971) and,
- PAC Highway B.C. (813) 1-800-461-9999 (Blaine, Washington 360-332-5771)

These special instructions also cover travel document requirements, entry filing requirements, container security and verification, and prohibited and restricted items. The Canadian Food Inspection Agency (CFIA) has also issued special measures included in this notice about the transit of food and livestock movements.

Covid 19 health measures are additionally provided in this notice.

Link to CBP Guidance CSMS# 50336522 and CBSA French Version [here](#).

Thank you for being our Valued Customer. If you have any questions, please do not hesitate to contact your C.H. Robinson commercial representative for further information.

Sincerely,  
C.H. Robinson

Our information is compiled from a number of sources that to the best of our knowledge are accurate and correct. It is always the intent of our company to present accurate information. C.H. Robinson accepts no liability or responsibility for the information published herein.



December 14, 2021

## Le CBP et l'ASFC publient conjointement un protocole d'urgence mis à jour

Cher client,

Le 9 décembre 2021, par le biais du Cargo Systems Messaging Service (avis n° 50336522 du CSMS), le U.S. Customs and Border Protection (CBP) et l'Agence des services frontaliers du Canada (ASFC) ont publié une mise à jour aux protocoles d'urgence relatifs aux inondations récentes en Colombie-Britannique.

Les deux agences encouragent les transporteurs canadiens à suivre les procédures normales pour les déplacements entre les États-Unis et le Canada, y compris le dépôt préalable d'un manifeste électronique des camions et l'utilisation d'une transaction sous douane ou en transit afin de faciliter le transport des marchandises.

Ce message a pour but de fournir des directives aux transporteurs canadiens qui ne traversent normalement pas les frontières et aux transporteurs internationaux transportant des marchandises à l'intérieur du Canada.

Le CBP a également publié des mesures provisoires spéciales pour les camionneurs canadiens qui ne sont pas en mesure d'envoyer un manifeste électronique ou de déposer une déclaration à titre de transporteur cautionné, incluant les ports qui leur seront accessibles.

- Emerson, MB 502 373-2841 (Pembina, Dakota du Nord 701 825-5800);
- North Portal, SK 602 927-6285 (Portal Station, Dakota du Nord 701 926-7500);
- Coutts, AB 705 344-3766 (Sweetgrass, Montana 406 335-9610);
- Kingsgate, C.-B. 818 424-5391 (Eastport, Idaho 208 267-3966);
- Osoyoos, C.-B. 819 495-7092 (Oroville, Washington 509 476-2955);
- Abbotsford-Huntingdon, C.-B. (Sumas, Washington 360 988-2971); et
- PAC Highway, C.-B. (813) 1 800 461-9999 (Blaine, Washington 360 332-5771)

Ces mesures spéciales portent également sur les exigences relatives aux documents de voyage, au dépôt de déclarations, à la sécurité et la vérification des conteneurs et aux articles interdits ou restreints. L'Agence canadienne d'inspection des aliments (ACIA) a elle aussi publié des mesures spéciales dans cet avis au sujet du transport d'aliments et de bétail.

Des mesures sanitaires en lien avec la COVID-19 sont également fournies dans cet avis.

Le message du CBP, avis n° 50336522 du CSMS, peut être consulté [ici](#).

La version en français peut être consultée [ici](#).

Nous vous remercions de votre loyauté. Si vous avez des questions, n'hésitez pas à communiquer avec votre représentant commercial C.H. Robinson pour en savoir plus.

Cordialement,  
C.H. Robinson